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Kan Malin Carlsson 
tala om vem som 
har ansvar för vår 
mamma?

Vem tar ansvaret när rehabilitering och 
vård av äldre fallerar som för vår 
mamma efter en svår stroke? Efter du 
fyllt 65 år skall du som patient vara ett 
bra och billigt vårdpaket inom 
kommunen. Vi riktar vår fråga till alla 
politiker men först och främst Malin 
Carlsson i egenskap av ordförande i 
Vård- och Äldrenämnden.

En vårdplanering genomfördes för vår 
mor efter några veckor som patient på 
strokeavdelningen på SÄS. Då lovades 
insatser av logoped (via remiss), 
sjukgymnast och specialkost skulle 
tillhandahållas på korttidsboendet. På 
korttidsboendet Hulta Ängar märkte vi 
anhöriga snabbt att informationsflödet ej 
fungerat från Landstingets Sjukhus (SÄS) 
eller via vårdplaneringsmötet. De hade 
aldrig hört talas om att man hade fått rätt 
till en logoped. Vi träffade personal men 
situationen var kaotisk. Vilka mediciner 
skulle mamma ta? Där stod personalen med 
vanlig mat till en person som precis blivit 
av med sin sond. Observera att 



korttidsboendet Hulta Ängar är Borås rehab 
då de över 65 ej har rätt till detta inom 
landstinget. Eftersom man har så dåligt med 
resurser blir detta mer en förvaring. Efter en 
arbetsvecka hade mamma ej fått den 
träning hon var lovad (beskrivning 
saknades), ingen logoped hade synts till. 
Hon behövde träning för svalg och mun 
men eftersom denna uteblev kom 
lunginflammation som ett nästa steg då hon 
faktiskt inte riktigt kunde svälja sin mat.  

I detta kan påpekas att personalen närmast 
patienterna är mycket dedikerade, Hulta 
Ängar gör allt för att göra ett så bra jobb 
som möjligt. Problemet är bara att ramarna 
som sätts gör detta mer eller mindre 
omöjligt. Förutsättningarna för att göra ett 
bra jobb finns helt enkelt inte då man är 
överbelastad till bristningsgränsen. 
Personalen försöker upprätthålla en 
fasad, men fasaden har krackelerat och man 
har helt enkelt inte tid för varje enskild 
patient.

En natt några dagar in i vistelsen med 
lunginflammation hamnar mamma på 
akuten, också där fantastisk personal. De 
gör vad de kan för att underlätta, de ber om 
ursäkt för att de ej kan lösa situationen 
snabbare. Vårdplatserna är slut på 
sjukhuset. De försöker få fram en i Skene 
som innebär en resa på 40 minuter för 
mamma. Då visar det sig att det inte finns 
någon transport. 15 timmar i väntan på 
akuten med lunginflammation för en 80+ 
blir resultatet. Är ni politiker nöjda med 
detta?

Efter vistelsen på Skene Lasarett kräver 
vi anhöriga en ny vårdplanering för att 
säkra att informationen denna gång når 
fram till korttidsboendet. Sjukhuset skickar 
meddelande för detta. Biståndshandläggare 
F hos kommunen nekar vårdplaneringsmöte 



och anser att de redan känner till alla 
detaljer. Att det inte fungerar har ingen 
betydelse för biståndshandläggaren som 
nekar vårdplaneringsmöte! Chefen Eva 
Österlund-Hjort svarar i samtal med 
anhöriga att detta inte är hennes ansvar att 
säkra att informationen kommer fram. 
Enligt henne är det SÄS som ansvarar för 
information om rehabiliteringshjälp både 
vad gäller logoped och fysioterapi. Så 
korttidsboendet vårdar patienten, men har 
inte resurser att göra överlämning korrekt 
eller tid att ge vården så som de 
ursprungliga instruktionerna är! Om 
kommunen inte följer instruktionerna som 
SÄS ger, är det fortfarande SÄS som är 
ansvarigt enligt kommunen? Processen 
fungerar inte! Det här är en allvarlig form 
av överförmynderi där man inte låter den 
enskilda medborgaren framföra sina åsikter 
i en process som uppenbarligen har fallerat.

Vi försöker just nu få till ett så kallat  
SIP-möte (samordnad individuell plan). Ett 
möte när den enskilde behöver samordnade 
insatser. Få har varit med om ett sådant här 
möte inom Borås Kommun. Vi inser nu 
varför. Vår kontaktperson har ringt runt i 
veckor utan att någon vill hålla i ett sådant 
här ärende. Det är bara en rubrik i en 
folder. 

Vi undrar nu om det finns någon ansvarig 
överhuvudtaget inom kommunen? Eller är 
det så att alla vänder bort huvudet och 
pekar på någon annan? 

Vem av er tar ansvar för att övergången 
från Landstingets sjukvård till 
kommunen inte fungerar? Är det som 
Eva Österlund-Hjort svarar att detta inte är 
kommunens ansvar när det brister i 
patientsäkerheten som för vår mamma. Är 
det SÄS och Strokeavdelningen där hon 
först var inlagd som är ansvarig för 
mammas dagliga rehab och vård på korttid 
som i sin tur inte har resurser att utföra 



vården eller ta emot informationen? Någon 
svarade att det är läkaren på vårdcentralen 
som är ansvarig. Denna har inte sett 
mamma på ett halvår. Hur kan hon veta vad 
som fungerar i hennes vård idag. Enligt 
info kan vårdcentralsläkaren ansvara för 
1500 patienter. Är det ens rimligt att tro att 
detta är genomförbart på ett värdigt sätt? 
Kanske är det så att detta är politikernas 
ansvar att se till så att det finns en ansvarig. 
Det verkar som att alla duckar och vi har en 
kommun som inte bryr sig om när äldre far 
illa. Vi anhöriga undrar om vi har hamnat i 
en vårdens Nordkorea, där sanningen och 
medborgarnas behov är fullständigt 
irrelevanta parametrar.

Vi skulle vilja bjuda in Malin Carlsson att 
hålla i mammas SIP-möte för det finns 
ingen som vill göra detta eller känner sig 
ansvarig. Då kan du, Malin också bilda dig 
en uppfattning för hur det går till inom det 
område som du är högst ansvarig för.

Vänligen 

I

Det här brevet är skickat från oss anhöriga till folkvalda och andra. Vi gör det här också 
för de gamla och sjuka som inte har anhöriga som kan föra deras talan. Här följer lista på 
mottagare av brevet (folkvalda utan epost har valts bort):

Styrelsen för SÄS - källa



Göran Larsson MP goran.larsson@mp.se

Claes Redberg S redberg@telia.com

Mats Palm S mats.palm@telia.com

Ingela Ekholm S ingela40@gmail.com

Chris Tina Yngvesson M tinaredcap@gmail.com

Jonas Garmarp M jonas.garmarp@bredband.net

Christin Stormvall V christinstormvall@hotmail.com

Birgit Andersson L finnekumla@telia.com

Kommunstyrelsen - Källa

Ulf Olsson S ulf.olsson@boras.se

Annette Carlson M annette.carlson@boras.se

Tom Andersson MP tom.andersson@boras.se

Malin Carlsson S malin.carlsson@boras.se

Ida Legnemark V ida.legnemark@gmail.com

Morgan Hjalmarsson L morgan.hjalmarsson@boras.se

Kerstin Hermansson C kerstin@seglora.se

Falco Güldenpfennig KD f.guldenpfennig@telia.com

Patric Silfverklinga SD patric.silfverklinga@sd.se

Deltagare första och enda vårdplaneringsmötet för mor

Lena Hedenborn lena.hedenborn@boras.se

Lena Strömberg lena.stromberg@boras.se

Stefan Aldén stefan.alden@boras.se

Det här är ett engångsutskick för att kunna nå ut till våra politiker och berörda i ett öppet 
brev. 


